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SESJA RADY GMINY NĘDZA 
28.1.2013 roku 

godz.15
30 

 

PROTOKÓŁ NR   XXXII /  2013 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Ad.1 
 
Przewodniczący RG Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji stwierdzając prawomocność obrad; na 
sesję przybyło 12 radnych ,nieobecni: radny Marian Gzuk, radny Rafał Lincner i radna Beata Widera. 
 
Radny Jan Francus zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad  projektu uchwały w sprawie 
podziału Gminy Nędza na stałe obwody głosowania, ze względu na zmianę liczby mieszkańców po  
1 lipca 2013roku , gdy złożone zostaną deklaracje w sprawie opłat „śmieciowych” ;sekretarz gminy 
Krystyna Tront poinformowała ,że zarządzenie zastępcze Wojewody zostało wydane 21.11.2012r. , a 
Rada ma 3 miesiące na wydanie uchwały w sprawie stałych obwodów głosowania , zmiana liczby 
mieszkańców stanowić będzie najpierw podstawę do zmiany w okręgach wyborczych , potem do 
zmiany w obwodach głosowania. Radny Jan Francus wniosek wycofał. Innych wniosków nie 
zgłoszono. 
Rada Gminy przy 12 głosujących ,12 głosami za (jednogłośnie ) przyjęła porządek obrad ,który 
przedstawia się następująco: 
 
1.  Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 
2.  Zatwierdzenie Protokołu Nr XXXI  /  2012 z poprzedniej sesji . 
3.  NFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w okresie  
      między sesyjnym. 
4.  SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym   
    i z wykonania uchwał Rady Gminy . 
5.  PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

1) podziału Gminy Nędza na stałe obwody głosowania ;na wniosek Wójta Gminy z dnia 10.01.2013r 
2) zmieniająca Uchwałę Nr VII/35/07 z dnia 19 marca 2007roku w sprawie poboru podatków 
      i opłat w drodze inkasa;  
3) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu użytkowego; 
4) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Nędza w drodze darowizny ;  
5) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości ;  
6) realizacji na terenie Gminy Nędza programu PEAD 2013; 
7) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy na 2014 rok środków stanowiących  
      fundusz sołecki 
8) zmieniająca Uchwałę Budżetową na rok 2013 Gminy Nędza Nr XXXI-247-2012 z dnia  
      17 grudnia 2012r.; 
9) zmieniająca Uchwałę Nr XXXI/246/2012 Rady Gminy Nędza z dnia 17 grudnia 2012r.  
     w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza; 
10) zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach  
      PROW  2007-2013 . 

6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone  interpelacje.                                               
7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 
     1)  Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach         
             awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego  
      2) zatwierdzenie planów pracy na 2013 rok: 

 Rady Gminy; 

 Komisji Rewizyjnej 

 Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego; 

 Komisji Oświaty , Kultury i Sportu; 

 Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa ; 
       3) zatwierdzenie  Sprawozdania Komisji Rewizyjnej za 2012 rok;  
      4) RIO w Katowicach -  Uchwała Nr 410/V/6/2013 i Uchwała Nr 4100/V/7/2013 z dnia 11.1.2013r. 
8.    ZAMKNIĘCIE SESJI . 
 
 



 2 

Ad. 2 
 
Radny Henryk Postawka wniósł uwagi do zapisu ,na str.5 w pkt 6 – (  3- radny Jan Francus „ wnioskował 

dalsze prace przy budowie chodnika przy ul. Astrów w Górkach Śl. –Wójt Gminy potwierdziła ,że roboty będą kontynuowane)  
 

Ustalono, że po odsłuchaniu nagrania zapis zostanie dokładnie wpisany  : 
 
Jan Francus ; Chodnik wzdłuż ul. Ofiar Oświęcimskich do ul. Astrów spełnia swoje zadania i nie powinien być dalej 

rozbudowywany, jeżeli będą fundusze to chodnik należy położyć w kierunku Suminy od ul. Rudzkiej . 
Wójt Gminy :Jeżeli chodzi o przejście dla pieszych to  jedno jest na wysokości cmentarza, natomiast drugie to przejście z ul. 
Astrów -  żeby było na drugą stronę, więc tutaj Powiatowy Zarząd Dróg przy odbiorze, bo odbiór  teraz był robiony, obiecał ,że 

na drugi rok, już wiosną zrobimy kawałek chodnika po przeciwnej stronie,  tak żeby została  zapewniona  ta zasada, która jest, 
że przejście może być pomiędzy chodnikami. 
Jan Francus: Nie zgadzam się z kolegą Radnym Postawką, jeżeli jest droga do Astrów i jest chodnik zrobiony, to tam chodnik 

nie powinien być. 
Henryk Postawka :Chcę powiedzieć Pani Wójt , że jest pismo i zostało złożone z 20 podpisami a mogło być więcej … nie będę 
z Panem dyskutował . 

Jan Francus :To ja też złożę wniosek, chodnik na tej samej ulicy , ale w kierunku Suminy. 

 
Innych uwag nie zgłoszono.  
 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 11 głosami za, 1 głosem wstrzymującym się zatwierdziła Protokół 
Nr  XXXI / 2012 sesji Rady Gminy Nędza w dniu 17 grudnia 2012 roku. 
 
Ad. 3 
 
Radny Jan Francus zapytał o pkt.11;  Wójt Gminy odpowiedziała ,że było to pierwsze spotkanie na 
temat wykorzystania energii elektrycznej odnawialnej w dwóch budynkach: Gimnazjum i LKS – wolne 
moce sprzedawane by były Firmie Tauron; radny Krystian Okręt zapytał  o pkt.1; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że wraz z przedstawicielami WZD była na przystanku przy OSP w Szymocicach , na 
skrzyżowaniu przy zakładzie Skipirzepy w Nędzy , na skrzyżowaniu z przejściem dla pieszych w 
Babicach , na ul. Gliwickiej, gdzie zdarzył się wypadek oraz kolejne dachowanie pojazdu ,ostatnie 
miejsce to przejście w Nędzy – przy szkole; Przewodniczący RG zapytał o pkt.7; Wójt Gminy 
potwierdziła, że do końca maja przeprowadzony zostanie przetarg na kanalizację oraz poinformowała 
, że w Gazecie Samorządowej opisany będzie sposób wypełniania deklaracji na odbiór odpadów wg 
nowych przepisów ; radny Henryk Postawka zapytał o odbiór chodnika w Górkach Śl. ;Wójt Gminy 
potwierdziła, że łączny koszt to 100 tyś. zł , Gmina dała 50 tyś. zł. ,resztę Powiat; radny Jan Flut 
zapytał o pkt.4; Wójt Gminy odpowiedziała ,że zakończono roboty odbiorem wieży widokowej  na 
Łęższczoku , naprawę drogi dokonać ma Nadleśnictwo ; radny Julian Skwierczyński zapytał dlaczego 
Gmina uczestniczyła w odbiorze, czy Gmina partycypowała w kosztach ; Wójt Gminy odpowiedziała 
,że prowadzone prace były częściowo uzgadniane w Gminie, w kosztach Gmina nie partycypowała ; 
radna Renata Bienia zapytała o pkt 3; Wójt Gminy potwierdziła ,że nowy dyrektor PUP przedstawił 
plan pracy na najbliższy okres: Gmina Nędza otrzymała od 1 lutego trzech stażystów na 6 miesięcy, 
od 15 lutego jedną osobę na prace interwencyjne oraz docelowo 12 bezrobotnych do prac społecznie 
użytecznych ; radna Renata Bienia zapytała o pkt 10 ; Wójt Gminy potwierdziła, że Zebranie Wiejskie 
w Nędzy wybrało sołtysa Stefana Kurzydem. Innych pytań nie zgłoszono. 
 
Ad. 4 
 
Przewodniczący RG poinformował ,że pełnił cotygodniowe dyżury i brał udział w posiedzeniu Komisji 
Spraw Socjalnych i Bezpieczeństwa. 
 
Ad. 5 
 

1) sekretarz gminy mgr Krystyna Tront omówiła  projekt uchwały; radny Henryk Postawka w 
imieniu radnego Mariana Gzuka zapytał, dlaczego np. Łęg otrzymał odrębny obwód, a 
Ciechowice nie ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że obecnie pomieszczenia nadające się na 
siedzibę komisji są w remoncie; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 9 głosami za , 1 głosem przeciwnym i 2 głosami wstrzymującymi 
się przyjęła Uchwałę Nr XXXII / 252 / 2013 w sprawie  podziału Gminy Nędza na stałe obwody 
głosowania. 
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2) Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały i przedstawił radnym obecnego na sesji nowo 
wybranego sołtysa sołectwa Nędza Stefana Kurzydema; nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących ,12 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXII / 253 / 
2013 zmieniającą Uchwałę Nr VII/35/07 z dnia 19 marca 2007roku w sprawie poboru podatków i opłat 
w drodze inkasa. 
 

3) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały; Przewodnicząca Komisji Finansów i 
Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię; Wójt Gminy dodała ,że 
czynsz zostanie ustalony wg umowy. 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 12 głosami za (jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXII / 254 / 
2013  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tego samego lokalu 
użytkowego. 
 

4) Wójt Gminy wyjaśniła ,że działka Nr 148/2 stanowi część ul. Leśnej w Górkach Śl. ; 
Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię; 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących, 12 głosami za (jednogłośnie)  przyjęła Uchwałę Nr XXXII / 255/ 
2013   w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Nędza w drodze 
darowizny. 
 

5) Wójt Gminy wyjaśniła ,że działka Nr 67/4 to teren przy OSP w Szymocicach ,przylega do 
parkingu , cena zostanie ustalona wg operatu szacunkowego ; Przewodnicząca Komisji 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię; 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących, 12 głosami za (jednogłośnie) przyjęła Uchwałę Nr XXXII / 256/ 
2013   w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości . 
 

6) Wójt Gminy wyjaśniła ,że Gminy odstępują od realizacji tego Programu , u nas zaangażowany 
jest GOPS i OSP Babice, spisana jest umowa , ludzie z tego korzystają , żywności jest do 
rozdania bardzo dużo . 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 12 głosami za ( jednogłośnie )  przyjęła uchwałę Nr XXXII / 257 / 
2013 w sprawie realizacji na terenie Gminy Nędza programu PEAD 2013. 
 

7) skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda wyjaśniła, że do końca marca Rada musi 
zadecydować o utworzeniu funduszu, na 2013 rok kwota to ok. 120 tyś. zł , wysokość na 2014 
roku zostanie wyliczona pod koniec lipca, a do końca września sołtysi podają zadania do 
realizacji, wg wstępnych wyliczeń w 2013 roku sporządzony zostanie wniosek o zwrot kwoty 
ok.22 tyś. zł ( 30% wydatkowanej sumy) stanowić to będzie dochód budżetu gminy ; 
Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię; 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 11 głosami za i 1 głosem wstrzymującym się przyjęła Uchwałę Nr 
XXXII / 258 / 2013 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 2014 środków 
stanowiących fundusz sołecki. 
 

8) skarbnik gminy odczytała treść załączników do proponowanych zmian w Uchwale Budżetowej 
na 2013 rok ; Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol 
potwierdziła pozytywną opinię; 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących ,12 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXII / 259 / 
2013  zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2013 Gminy Nędza Nr XXXI / 247 /2012 z dnia 17 
grudnia 2012 roku. 
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9) skarbnik gminy odczytała treść załączników do proponowanych zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej, co jest związane ze zmianami budżetowymi  ; Przewodnicząca Komisji 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię; Wójt Gminy 
dodała ,że z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska za wykonane prace nie ma 
umorzeń, zmniejszeniu ulegają roczne koszty za usługę oświetleniową z kwoty 16 tyś. zł  do 
kwoty 9,8 tyś. zł . 

 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących ,12 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXII / 260 / 
2013  zmieniającą Uchwałę Nr XXXI / 246/ 2012 Rady Gminy Nędza z dnia 17 grudnia 2012 roku w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza. 
 

10) skarbnik gminy poinformowała ,że kwota pożyczki w wysokości 2 428 548,00 zł z Banku 
Gospodarstwa Krajowego  nie wpływa na indywidualne wskaźniki zadłużenia gminy ,stopy 
procentowe są niskie, pożyczka z innych źródeł np. Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska ma wpływ na wskaźniki zadłużenia Gminy; Przewodnicząca Komisji Finansów i 
Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię; 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących ,12 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXII / 261 / 
2013  w sprawie zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach 
PROW 2007-2013. 
 
Ad.6  
 
Radny Henryk Postawka: 

1) zgłosił ,że na drodze w Górkach Śl. od strony Suminy jest bardzo niebezpieczna dziura w 
drodze; 

2) zgłosił wniosek wraz z projektem uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody 
zlokalizowanych na terenie Gminy Nędza. 

3) wnioskował o poprawę bezpieczeństwa, stwierdzając ,że nie zawsze radar jest tego 
gwarancją (przykład Kolonia Renerowska). 

 
Radny Krystian Placzek: 

1) zapytał ,czy zgłoszono jako miejsca niebezpieczne drogę w Zawadzie Ks.; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że radni Sejmiku zapoznali się z dwoma wnioskami : remont chodnika i remont 
drogi od szkoły w kierunku Raciborza; 

2) zapytał ,kiedy odbędą się coroczne zebrania wiejskie; Wójt Gminy potwierdziła ,że po 
ogłoszeniu przez Wojewodę uchwał  ,na pewno w lutym. 

 
Radny Jan Francus: 

1) zapytał ,czy podane kwoty wynagrodzeń nauczycieli to kwoty brutto( dot. Sprawozdania z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez jednostkę samorządu terytorialnego )  -tak; 
2) wnioskował o podanie liczby etatów nauczycieli w 2010 roku i w 2006 roku;  
3) zapytał ,czy Gmina musi dalej płacić za dzierżawę 150mb ul. Leśnej w Górkach Śl. : 

proponuje trzy rozwiązania :wypowiedzieć umowę dzierżawy , zamianę gruntów na inne , 
przejęcie gruntu od Starosty –Skarbu Państwa;  

4) zaproponował ,aby  sołtys Nędzy Stefan Kurzydem przedstawił się radnym na sesji.  
 
Radny Julian Skwierczyński : 

1) rozpoczął odczytywanie „zapytania radnego nr 1/2013 …” ; Przewodniczący RG zapytał ,czy 
radny będzie dalej czytał ,czy zadawał pytania ustnie; po potwierdzeniu przez radnego ,że 
odczyta zapytanie  Przewodniczący RG stwierdził ,że pisemne pytania należy złożyć w biurze 
i odebrał radnemu głos.  

 
Wójt Gminy potwierdziła ,że na wszystkie zapytania i interpelacje radnego Juliana Skwierczyńskiego 
odpowiedziała w formie pisemnej w terminie określonym w Statucie Gminy lub też odpowiadała ustnie 
na sesji ,co też jest zgodne z zapisami Statutu Gminy; zwróciła się z oficjalną prośbą do radnego 
Juliana Skwierczyńskiego o wykazanie na piśmie ,jakie straty poniosła Gmina ,skoro wynikają takie 
straty z wystąpienia pokontrolnego RIO.  
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Ad. 7  
 
Przewodniczący RG poinformował radnych , że otrzymali dzisiaj w materiałach treść oświadczenia w 
sprawie udostępnienia numerów telefonów , jest potrzebna indywidualna zgoda radnych na 
udostępnianie prywatnych numerów telefonów i stacjonarnych i komórkowych ( jako informacja 
publiczna) . 
 
Przewodniczący RG poinformował radnych ,że otrzymali dzisiaj w materiałach treść odpowiedzi na 
wniosek pana Andrzeja Młynka, sprawę rozpatrywała Komisja Spraw Socjalnych i Bezpieczeństwa, na 
posiedzeniu był obecny wnioskujący. 
 
Przewodniczący RG poinformował radnych ,że otrzymali dzisiaj w materiałach dwa plany pracy na 
2013 rok ( sporządzono je po wysłaniu materiałów na sesję)  - Komisji Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego i Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
Przewodniczący RG zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego dr Józefa Waligóry ,czy plany pracy 
 i sprawozdania wymagają przyjęcia w formie uchwały ;radca prawny odpowiedział ,że wystarczy ich 
zatwierdzenie. Przewodniczący RG zapytał czy radni zgłaszają uwagi do przedłożonych dokumentów ; 
uwag nie zgłoszono. Przewodniczący RG stwierdził ,że dokumenty zostały zatwierdzone . 
 
 
Ad. 8  
Przewodniczący RG po stwierdzeniu ,że wyczerpano porządek obrad, nie ma więcej pytań i wniosków  
zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 28 stycznia 2013 roku godz. 16

40
 . 

 
 
Na tym Protokół zakończono. 
 
Protokołowała  K. Tront 


